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Literatūroje – kaip meilėje: mes esame priblokšti to, ką pasirenka kiti – André Maurois

laikraštis lietuviams
leidžiamas nuo 1909 metų

PERIODICALS

Menininko kelias nėra lengvas. Vien tik pavartęs garsiausių menininkų biografijas supranti, kad tik stipriausi žmonės sugeba pasiekti svaigi-
nančių kūrybos aukštumų ir sulaukti pripažinimo. Tačiau nuo pradinio taško iki galutinio rezultato bei visuotinio pripažinimo yra nueinamas la-
bai ilgas ir kupinas skausmingų ieškojimų kelias. Kiekvienas mes turime savo kelią ir idėją, kaip pasiekti tikslą, tačiau ne visada ta gyvenimo
kelionė mums suteikia džiaugsmo ir vidinio pasitenkinimo. Tik patys drąsiausi žmonės sugeba uždaryti duris į tai, kas nesuteikia dvasinės pil-
natvės ir drąsiai atverti duris į naują nežinomybę. Tokių iškilių žmonių kaip menininkė Dovilės Riebschlager dėka sukasi mūsų pasaulis.  

– 6 psl.

Jau dešimtmetį kas vasarą vyksta
išeivijos studentų stažuotės Lietuvoje.
Pradžią šiai programai davė JAV
Lietuvių Bendruomenės (LB) Krašto
valdybos buvusi vykdomoji vicepirmi-
ninkė Birutė Bublienė, globojusi
trumpalaikes jaunimo stažuotes.
Norinčių jose dalyvauti studentų
skaičius vis didėjo ir, siekiant sudary-
ti formalesnius programos rėmus,
2008 metais stažuočių Lietuvoje
organizavimas tapo JAV LB veiklos
įsipareigojimų dalimi – taip buvo
sukurta programa Lietuvių išeivijos
studentų stažuotė (LISS). Kasmet šią
programą paremia Lietuvių Fondas.

– 3 psl.

LISS kviečia į Lietuvą

Prezidentas
laikosi
tvirtai

Lrt.lt, pristatydamas Lietuvos preziden-
to Gitano Nausėdos Lietuvos radijui duo-
tą interviu, priminė, kad pusmetį dirbęs
Prezidentas vertinamas už plačiau at-
vertas Prezidentūros duris, bet kritikuo-
jamas, kad kai kuriais atvejais jam trūks-
ta tvirtesnės pozicijos vidaus politikoje.
Būtent tame interviu Prezidentas kaip tik
ir parodė, kad jis turi tvirtą poziciją, nes
dar kartą pareiškė nepasitikėjimą da-
bartiniam susisiekimo ministrui – Lietu-
vos lenkų rinkimų akcijos-Krikščioniškų
šeimų sąjungos atstovui Jaroslavui Nar-
kevičiui.                               – 3 psl.

Pakerėjusi
pasaulio 
madų
sostines



metį ji gynė savo nekaltumą, išpažino savo tikėjimą
į Jėzų Kristų ir atmetė reikalavimą pereiti į musul-
monų tikėjimą. Laikui bėgant ji tapo pasauliniu sim-
boliu, kaip priešintis persekiojimui. Pagaliau, 2018
m. spa lio mėn., Pakistano Aukščiausiasis Teismas jos
nuteisimą panaikino. 2019 m. gegužės mėn. ji paliko
savo kraštą ir su šeima naują gyvenimą pradėjo Ka-
nadoje.

Kendrick Castillo kitų
gyvybes vertino labiau
nei savo. Katalikų Baž-
 nyčia tiki, kad šventu-
mas ir heroizmas eina
kartu. Jie vadinami
šventai siais herojais.
Pernai gegužės 7 d.
Kendrick Castillo buvo
mirtinai pa šautas, kai
skubėjo nuginkluoti
šaulį vienoje gimnazi-
joje Colorado valstijo-
je. Anot policijos, Castillo buvo vie nintelė mirtina
auka, apsaugojusi ki tus nuo mirties. Po jo mirties vi-
suo menė sužinojo, ką jo šeima visą laiką žinojo – kad
Kendrick buvo giliai tikintis katalikas auksine šir-
dimi. Jo tėvas yra Kolumbo vytis, ir jie abu paaukojo
2,600 valandų padėdami ki tiems. Kendrick norėjo būti
Kolumbo vyčiu. Po jo mirties daug kas sakė norin-
tys būti panašesni į jį.

Janice Benton pade-
da žmonėms su nega-
lia. Jau 37 m. ji yra
pranciškonė pa saulie-
tė, žmona, motina ir
senelė, gi liai tikinti ir
atsidavusi Dievo žmo-
 nėms. Prieš 40 m. ji pa-
dėjo įsteigti National
Catholic Partnership
on Disability organi-
zaciją ir penkiolika
metų tai organizacijai
vadovavo. Jos pašaukimas buvo ir tebėra padėti Baž-
 nyčiai labiau rūpintis žmonėmis su negalia. Ji visa
tai pradėjo būda ma paauglė Detroite ir artimai dir-
bo su tikėjimo išalkusiais bendra mečiais su negalia
– aklumu, kurtumu, protinėmis ligomis bei negalio -
mis,  žmonėmis  vežimėliuose.  Laikui  bėgant   jos
pastangos paveikė Bažny čios  santvarką  ir prakti-
ką. Dabar ku nigai su regėjimo sunkumais gali gau-
ti mišiolus su didesnėmis raidė mis. Angliškai ne-
kalbantys tikintieji gali gauti maldų  tekstus  savo
kalba. Kurtieji gali dalyvauti apeigose, kur viskas
yra verčiama  į  kurčiųjų  kalbą.  Janice  pastangos
pa dėti tikinties iems su negalia juos suartino su ti-
kėjimu. 

Clarence Thomas – JAV Aukš čiausiojo Teismo tei-
sėjas yra jau 28-eri metai. Jis ypač išgarsėjo pastango -
mis ginant negimusiųjų kūdikių teises. Jis pasisakė

prieš gimimų kontrolę ir abortus,
kurie sumažino gimstamumą kai ku-
riose gyventojų gru pėse, ypač tarp
juodosios rasės mote rų. Jis gimė Sa-
vannah, Georgia, ir bu vo auginamas
savo senelių. Lankė katalikų mokyk-
lą, kurioje
mokė vie-
 nuolės. Po
t r u m p ų
studijų ku-
nigų se mi-

narijoje jis toliau siekė
mokslo Holly Cross Colle-
ge ir Yale universi tete. Pa-
starajame gavo teisės
mokslų diplomą. 

Robert P. Lockwood dau-
gelį metų tikinčiuosius
dvasiškai gaivino ir
linksmino. Jis mirė per-
nai. Buvo poetas, rašyto-
jas, pasiekęs daugelį skai-
tytojų savo skiltimis, re-
daguotais leidiniais. Dau-
gelį metų jis darbavosi
OSV laikraštyje.

Stephanie Baliga tar-
nauja Či ka gos neturtin-
giesiams. Ji priklauso
pranciškonų vienuolijai.
Vienu metu ji buvo ilgų nuotolių bėgikė. Kaip dau-
 gelis jos kartos (jai dabar 31-eri), ji daug laiko praleido
bėgdama nuo Dievo. Jos nauju dievu tapo bėgimas.
Tačiau baigusi universitetą ji įstojo į pranciškonų vie-
nuoliją. Jos įsteigta grupė per aštuonerius metus su-
rinko 800,000 dol., skirtų misijoms, kurių dėmesio
centre yra neturtingiausi iš neturtingųjų. 

Visa tai berašant kilo mintis ką nors panašaus
turėti ir lietuvių bendruomenėje. Reiktų išskirti ke-
letą pa siaukojančių tautiečių, pavyzdingai dirbančių
Dievo vynuogyne. Žinoma, jie nesiekia kokio nors pri-
pažinimo, bet dirba Dievo garbei ir šlovei. O vis tiek
žmonėms, ypač jaunimui, reikia sektinų pavyzdžių.
Tai gal prisidėtų prie tikėjimo pagilinimo, gal dėl to
kas nors išgirstų Dievo balsą, šau kian tį į Dievo vy-
nuogyną vienoms ar kitoms pareigoms. Lietuvių ku-
nigų vienybė galėtų imtis iniciatyvos to kią galimy-
bę svarstyti. Pritarus tal kon galėtų pasikviesti JAV

Lietuvių Benduomenės Religinių reikalų ko mi siją,
katalikiškų organizacijų, ypač jaunimo, atstovus, jų
kapelio nus, katalikišką spaudą, atsiraitoti ran koves
ir parinkti keletą sektinų pavyzdžių. Kodėl ne? 

2019 m. išskirti 
aštuoni katalikai
Autoritetingas Amerikos katalikų sa-
vaitraštis „Our Sunday Visitor” (OSV)
pirmajame 2020 m. numeryje kaip sek-
tinus pavyzdžius išskyrė aš tuonis kata-
likus už jų vadovavimą, dorą gyvenimą
ir pasiaukojimą tarnaujant Dievui ir Bažny-
čiai. 

Įvadiniame žodyje rašoma, kad pernai įvairios ap-
klausos skelbė re li gijos merdėjimą šiame krašte.
Per pas taruosius dešimtį metų procentas žmonių,

save laikančių krikščioni mis, mažėjo, o netikin-
čiųjų – didėjo. Mažėjo procentas katalikų, tikinčių,
kad Eucharistijoje yra tikras Dievas. Vyskupijos nu-
mato dideles išlaidas – milijardus dolerių, kurie bus
skirti teismų sprendimu sumokėti dvasi nin kų iš-
tvirkavimo padarytos žalos aukoms. Toliau rašoma,
kad toli gra žu tai neduoda viso vaizdo. Yra igno ruo-
jami asmenys, kurie, tarnaudami Dievui, toliau
skatina ir palaiko tikė jimą. OSV išskyrė aštuonis as-
menis – dvasininkus, vienuoles, pasauliečius, kurie
yra šviečiantys pavyzdžiai sek ti Dievo valią. Štai jie:

Arkiv. Jose H. Gomez
iš San Antonio, Texas.
Tai imigrantas, kuris
vadovauja ispanų kil-
mės tikintiesiams, da-
bar sudarantiems be-
veik pusę visų katali-
kų JAV-se. Jis buvo ir
yra pasiruošęs vesti ti-
kinčiųjų bendruo me nę,
vadovauti aukščiau-
siuose Baž nyčios pos-
tuose ir autoritetingai
da lyvauti šalies pastangose siekiant tei singumo
imigrantams. 

Šv. John Henry Ne-
wman. Jis yra aptartas
kaip ryškiausias teolo-
gas po Tomo Akvinie-
čio, padaręs daug įta-
kos Antrajam Vatikano
suva žiavimui. Jis pasi-
žymėjo daugelyje sri čių
kaip kontroversalistas,
apologetikas, teologas,
mokytojas ir poetas. Jis
visada siekė ir mylėjo
tiesą. Jo prašymu ant jo kapo lotyniškai buvo įrašyta:
„Ex umbris and imaginibus in veritatem” (Iš šešė-
lių ir metaforų į tiesą). 1846 m. jis atvyko į Romą pra-
 dėti savo kunigystės
studijų. 2019 m. spalio
13 d. dabartinio popie-
žiaus bu vo paskelbtas
šventuoju.

Asia Bibi, katalikė
moteris iš Pa kistano.
Nors to nusikaltimo ne-
pa da rė, ji buvo rasta
kalta dėl Dievo nie ki-
nimo ir 2010 m. nuteis-
ta mirti. Po to dešimt-

Šviečiantys 
pavyzdžiai
ROMUALDAS KRIAUČIŪNAS
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Interviu Lietuvos radijui sausio 9 d. Prezidentas Gi-
tanas Nausėda sako, kad visuomenė puikiai mato
Jaroslavo Narkevičiaus veiklą,  o šiuo metu jo mo-

ralės aspektai svarstomi Vyriausiosios tarnybinės eti-
kos komisijoje. „Yra daug pavyzdžių, kai ministras pa-
sirodo kaip nekompetentingas. Žmogus, kuriam rei-
kia nevažiuoti ne tik į Abu Dhabi, kaip sakė jo parti-
jos vadovas, bet apskritai susilaikyti nuo užsienio vi-
zitų, nes reikia didžiulės infrastruktūros, kad žmogui
padėtų suprasti, kas ten vyksta, nes žmogus negali kal-
bėti tų šalių kalbomis, kuriose lankosi. Žmogus įdar-
bino mažiausiai 20 savo partijos bičiulių, susijusių su
partijos nariais, ministerijos dispozicijose esančiose
įmonėse. Kokių dar reikia įrodymų siekiant pasaky-
ti, kad šis ministras netinka šioms pareigoms ir turėtų
trauktis?”, – sakė Prezidentas, tuo pačiu iškeldamas
klausimą, ar valdančiosios partijos yra pasirengusios
priimti sprendimus moraliniu ar politiniu požiūriu. 

Kadangi tai premjero kompetencijos sfera, Pre-
zidentas mano, kad klausimas turėtų būti teikiamas
būtent Sauliui Skverneliui. Taip pat Prezidentas už-
simena apie menamus argumentus, kodėl Premjeras
taip atkakliai laikosi pasitikėjimą praradusio ministro.
Kaip žinome, iš valdančiosios koalicijos pasitraukus
lenkams, griūtų ir koalicija. Prezidentas sakė: „Gal-
būt iš šono norima sudaryti įspūdį, kad prezidentas
kovoja su valdančiąja koalicija. Ponai, apsirinkate, nes
jūs kovojate su rinkėjais. Manau, kad šios kovos re-
zultatas bus labai aiškus po devynių mėnesių. Aš el-
giuosi griežtai pagal Konstituciją ir tai ketinu dary-
ti ateityje”.

Prezidentui taip pat buvo priminta premjero
replika, kad Lietuva nėra prezidentinė respublika, ma-

tyt, norint parodyti, kad ne viską sprendžia prezi-
dentas. G. Nausėda patvirtino, kad „Lietuva yra par-
lamentinė respublika, bet nepainiokime to su konk-
rečiais Narkevičiaus atvejais, nes tai pateikiama to-
kiame kontekste. Narkevičiaus atvejis yra moralinės
ir politinės atsakomybės klausimas. Jei jis nebus
sprendžiamas, reiškia, reikės kelti naujus klausi-
mus. Visuomenei kils klausimų, kodėl jis taip gina-
mas”.

Primename, kad triukšmas pirmiausia kilo dėl
gatvės, einančios į premjero sodybą, asfaltavimo,
kam buvo išleista didžioji dalis Vilniaus rajono ke-
liams skirtų lėšų. 

Po šio Prezidento interviu susisiekimo ministras
J. Narkevičius pareiškė, kad jis neketina atsistatydinti,
nes nesąs kuo nors nusikaltęs, o į šį postą jį delegavo
jo partija – Lenkų rinkimų akcija-Krikščioniškų šei-
mų sąjunga. Prezidentas esąs neteisus, nes yra klai-
dinamas. 

P.S. Sausio 14 d. valdančiosios koalicijos taryba
vienbalsiai nutarė, kad susisiekimo ministras J. Nar-
kevičius nekaltas ir lieka poste. Apie tai žurnalistams
pranešė premjeras S. Skvernelis: „Koalicijos taryba
išreiškė pilną palaikymą, susipažinę su ta informacija
apie galimas ministro ‘nuodėmes’. Yra išreikštas pil-
nas palaikymas, todėl ministras tęs savo darbus”.

Laukiama Prezidento reakcijos, bet kai kurie po-
litologai mano, kad ką nors iš pagrindų pakeisti jis var-
gu ar turi galios. Kadenciją baigusi prezidentė Dalia
Grybauskaitė teigia, kad J. Narkevičius apskritai
neturėjo būti paskirtas.

Remtasi LRT.lt ir kt.

„Lietuvių išeivijos studentų stažuotė” (LISS) – 5
savaičių JAV Lietuvių Bendruomenės (LB)
vykdoma programa Lietuvoje, suteikianti stu-

dentams galimybę stažuotis pagal savo pasirinktą pro-
fesiją, patobulinti lietuvių kalbos žinias ir susipažinti
su Lietuvos kasdieniniu bei kultūriniu gyvenimu ir
šiose srityse vykstančiais pokyčiais.

„Stažuočių metu programos dalyviai gali kur kas
geriau pažinti Lietuvą, jos vidinius procesus bei su-
stiprinti savo socialinius ryšius. Taip Lietuva jiems
tampa dar artimesnė. Taip pat LISS programa turi in-
tensyvią kultūrinę programą – studentai keliauja po
Lietuvą, susitinka su šviesiais Lietuvos žmonėmis
taip giliau suvokdami lietuvių tapatybę. Taip pat jie
atranda kuriančią, atvirą ir aukštųjų technologijų
plėtra garsią, vis labiau vakarietišką Lietuvą. Stu-
dentai lankosi biomedicinos, lazerių įmonėse, aukš-
tųjų technologijų mokslo centruose”, – sako LISS
programos vadovė Romena Čiūtienė. Pasak jos, prog-
ramos dalyviai, sėkmingai užbaigę stažuotę, ne tik
gali savo gyvenimo aprašymą papildyti darbo Lie-
tuvoje patirtimi, bet ir gauna universitetinių kredi-
tų, nes JAV LB bendradarbiauja su Lietuvos uni-
versitetais: nuo 2010 m. – su Vytauto Didžiojo uni-
versitetu, 2017 m. – su Vilniaus universitetu  ir Vil-
niaus Gedimino technikos universitetu. 

„LISS programa yra labai vertinga gyvenimo pa-
tirtis. Visų pirma tu gauni naudingos patirties pagal
savo studijų kryptį, kas yra nepaprastai svarbu
prieš pradedant profesinę karjerą. Be to tai yra
tarptautinė darbo patirtis, kuri priverčia tave išeiti
iš komforto zonos. Tai yra skirtinga darbo atmosfe-
ra su skirtingais siekiais ir tikslais. Ji praturtina tavo
požiūrį į darbo esmę. LISS programa viršijo mano lū-
kesčius tiek dėl darbo stažuotės, tiek dėl kultūrinės
veiklos kokybės”, – sako LISS programos 2019 daly-
vis iš Kanados Lukas Janowicz.

Prezidentas laikosi tvirtai

Programa
LISS kviečia
studentus

„Vizitas Vaidoto batalione buvo tikrai įdomi pa-
tirtis, kurią rekomenduočiau bet kuriam, kas domisi
Lietuvos saugumu. Karinis dalinys ir jo vidaus
tvarka darė didelį įspūdį. Kariškiai supažindino mus
su karinio gyvenimo kasdienybe ir buitimi. Tiesą sa-
kant, patirtis buvo gana įkvepianti. Jie netgi privertė
mane pagalvoti apie kariškio karjerą ateityje. Esu
labai dėkingas Lietuvos kariams už šią galimybę”,
– sako LISS programos 2019 dalyvis Daniel Kwiat-
kowski iš Illinois valstijos.

„Dalyvavimas LISS programoje ir praleistos pen-
kios mano vasaros savaitės Vilniuje, Lietuvoje,
buvo nepaprasta kelionė, pilna profesinės patirties,
susitikimų su Lietuvos lyderiais ir nuostabių gražios
šalies vaizdų. Kasdien stažavausi aplinkos apsaugos
agentūroje ,,VšĮ Baltijos aplinkos forumas”, taip dar
pagilindama savo susidomėjimą ir aistrą natūralios
gamtos išsaugojimui. Stažuotė suteikė neįtikėti-
nas galimybes stebėti ir dalyvauti retų paukščių iš-
saugojimo projekte. Vakarai ir savaitgaliai buvo pra-
leisti siekiant kuo daugiau sužinoti apie Lietuvą ir
jos kultūrą. LISS programos dėka aš supratau, kad
Lietuva siūlo daug daugiau galimybių, negu aš lig
šiol galvojau”, – sako LISS 2019 programos dalyvė
Daria Pachucka iš Los Angeles. 

„Nors Lietuvos pažanga labai motyvuoja, aš su-
prantu, kad be LISS programos nebūčiau galėjęs visa
tai pamatyti ir suprasti. Buvimas LISS programoje
yra didelė laimė, kuri suteikia studentams galimy-
bę dalyvauti daugelyje skirtingų renginių ir susiti-
kimų. Įvairūs mokslo institutai, susitikimai su po-
litikais ir rekreacinės veiklos, kuriose dalyvavo stu-
dentai, buvo neįkainojama patirtis, kurios nekeis-
čiau į nieką. Ypatingai proaktyvi buvo ir LISS va-
dovybė, kuri užtikrino, kad kiekvienas programos
dalyvis gautų vertingą ir individualiai specifinę dar-
bo patirtį. Tokios įtraukiančios darbo stažuotės ir
gerai suplanuotos kultūrinės programos derinys yra
būtent tai, kas daro LISS išskirtiniu projektu”, – api-
bendrina LISS dalyvis Tomas Vyšniauskas iš Cali-
fornijos.

2020�metų�LISS�programos�trukmė�–�nuo�birželio
13 d. iki liepos 19 d. Registracija�vyksta�iki�kovo�1�d.�

Naujienas�apie�programą�LISS�sekite�https://www.
facebook.com/LISSinternships,� Instagram� @liss_su-
mmer_in_lithuania� arba� internetiniame� puslapyje
http://liss-vasara.lt/�

Romena Čiūtienė
LISS programos vadovė 

LISS programos dalyviai su Prezidentu  Gitanu Nausėda. LISS�programos�archyvo�nuotr.

J.�Stacevičiaus/LRT�nuotr.
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TELKINIAI

INDRĖ KIRŠAITĖ

Kaip ir kasmet, prieš Kalėdas, gruodžio 15 dieną, New
Yorko Maironio lituanistinė mokykla, New Yorko Lie-
tuvių Bendruomenė (LB) bei Neringos ir Tauro tuntų
skautai sukvietė lietuvius  į tradicinę Kūčių šventę. 

Kūčias New Yorko lietuviai kartu švenčia nuo pir-
mųjų bendruomenės susibūrimų praėjusio am-
žiaus viduryje. Iš pradžių susirinkdavo  kelios de-

šimtys, vėliau žmonių, norinčių švęsti Kūčias kartu
vis daugėjo. Šiemet jau susirinko beveik  300! 

New Yorko LB valdybos narė, aktyvi Apreiškimo
parapijos narė ir skautė Vida Jankauskienė sako, kad
Kūčios visais laikais buvo viena svarbiausių New Yor-
ko lietuvių švenčių: „Jeigu mes prarastume Kūčias,
mes prarastume didelį pagrindą mūsų visos lietu-
vybės. Mūsų žmonėms teko patirti visko, bet mes vi-
suomet pasitikėjome Dievo Apvaizda. Tad kol dirb-
sime, kol visi susieisime, kol turėsime  Bažnyčią, kur
viskas yra pagrįsta meile, tol mes dar turėsime ti-
kėjimo širdyse. Mes beveik visi namuose su šeimomis
iki šiol kasmet švenčiame Kūčias. Džiaugiuosi, kad
taip pat jas švenčiame ir kartu su bendruomene.”

Pasak V. Jankauskienės, šią šventę New Yorke
pradėjo rengti skautai. „Iš  pradžių lietuvių Kū-

Elnias Devyniaragis atnešė Baltas Kūčias į New Yorką

NERW YORK, NY

Mokyklos mokytojos su Kalėdų seneliu (iš k.): Giedrė Kerre, Aldona Marijošienė, Monika Paulavičiūtė-Kungienė, Simo-
na Smirnova, Lina Semanavičiūtė, Laura Vidžiūnaitė, Skaistė Matukonienė, Rasa Savičiūtė-Sprindys (direktorė), iždininkė
Neringa Lauciskis, praktikantės Kristina Ūselytė ir Indrė Kiršaitė.

Mokyklos direktorė Rasa Savičiūtė-Sprindys (k.) ir LR ge-
neralinio konsulato New Yorke vadovės pareigas laikinai
einanti Gitana Skripkaitė.

Šventę pradeda skautai.     New�Yorko�Maironio�lituanistinės�mokyklos�archyvo�nuotraukos New Yorko Maironio mokyklos vaikų programa. 

čioms susirinkdavome tik mes, skautai. Tai būdavo
šeštadienio vakaras prieš kalendorines Kūčias, kai
sutemsta, kad jaustumėmės kaip per tikras Kūčias.
Ir dažniausiai turėdavome religinę programą: gie-
dodavome giesmes, būdavo prakartėlė, ateidavo Trys
Karaliai. Kalėdų senelis tik palikdavo dovanas, kad
pradžiugintų mažiukus. Vėliau prie šventės organi-
zavimo prisijungė Apreiškimo parapija ir lituanistinė
NY Maironio mokykla”, – pasakojo ji.

Simboliška, kad ir  mūsų dienomis šventę pra-
deda būtent skautai, iškilmingai įnešdami Betliejaus
taikos ugnį. Šia ugnimi jau daugiau nei 30 metų Be-
tliejuje Advento metu savo žvakes uždega Austrijos
skautai, o vėliau iš Vienos neužgesdama ugnis ži-
bintais keliauja po visą Europą ir galiausiai pasiekia
kitus žemynus, taip pat ir JAV. Pasak skautų, ji sklin-
da „nuo žmogaus iki žmogaus – visiems, kurie jos lau-
kia, o ypač tiems, kuriems trūksta vilties ir meilės”.
Jaunieji skautai Betliejaus taikos ugnimi uždegė žva-
kes prie kiekvieno stalo. Jie taip pat pravedė šv. Pran-
ciškaus Asyžiečio Taikos maldą ir keletą Advento
giesmių, kurias kartu giedojo visa susirinkusi ben-
druomenė. Vėliau visi kartu laužė kalėdaičius ir lin-
kėjo vieni kitiems gražių švenčių.

Ateina Elnias Devyniaragis 

Į Kūčias susirinkusius bendruomenės narius
pradžiugino  Maironio mokyklos vaikų programa.
Jos režisierė mokyklos muzikos mokytoja Simona
Smirnova pasirinko Elnio Devyniaragio, parne-
šančio ant ragų saulę motyvą ir simboliką – taip ji
apjungė senovės ir šių laikų lietuvių tradicijas. 

Gruodžio 21 diena senovės lietuvių kalendoriu-
je minima kaip Elnio Devyniaragio šventė arba Žie-
mos saulėgrįža – trumpiausia metų diena ir ilgiausia
naktis. Pagal senąją lietuvių mitologiją, šią dieną El-
nias Devyniaragis išbėga ir grįžta tik per Kalėdas, par-
nešdamas Saulę savo raguose, ir nuo tada dienos pra-
deda ilgėti. O Saulę senovės lietuviai pasitikdavo su
dainomis ir šokiais. Todėl ir programoje vaikai atli-
ko Advento dainas apie Elnią Devyniaragį,  grojo sku-
dučiais, smuikais, būgnais ir kitais instrumentais. Vi-
sus pradžiugino mokyklos bei ,,Tryptinio”  vaikų ir

jaunių pasirodymas – šios grupės  ruošiasi Phila-
delphijoje vyksiančiai Šokių šventei, (vadovės Aldo-
na Marijošienė, Rima Sekovaite, Monika Kungienė,
Lina Semanavičiūtė). Smagu  buvo matyti tiek gražaus
lietuviško jaunimo, šokančio lietuvių liaudies šokius!  

Lituanistinės mokyklos programą užbaigė su-
vaidinta prakartėlės scena ir  vaikų bei visos ben-
druomenės kartu giedama giesmė „Tyli naktis”. Vė-
liau visi vaišinosi prie  suneštinio tradicinio  Kūčių
stalo, nukrauto įvairiais žuvies patiekalais ir mišrai -
nėmis. O daugiausiai vaikų džiaugsmo ir dėmesio su-
laukė su elniais ir karieta atkeliavęs Kalėdų senelis,
iš kurio kiekvienas vaikas gavo šypseną ir dovaną.

Netrūko ir sveikinimų 

Šventės metu susirinkusiuosius sveikino Lie-
tuvos Respublikos generalinio konsulo pareigas
New Yorke  einanti Gitana Skripkaitė. „Noriu visiems
labai nuoširdžiai padėkoti – už tai, kad esate, kad mes
bendraujame, kad jūs palaikote įvairias iniciatyvas,
kad esate neabejingi Lietuvai, lietuvybei ir Lietuvos
tradicijų puoselėjimui. Kaip šiais metais susitikda-
mas su Pasaulio Lietuvių Bendruomene sakė Lietu-
vos Respublikos Prezidentas Gitanas Nausėda, ‘jūs
esate tikri Lietuvos ambasadoriai, kuriuos laikinai
mes paskolinome pasauliui’. Šių gražių švenčių pro-
ga noriu palinkėti jums ir toliau būti puikiais Lie-
tuvos ambasadoriais, taip pat jaukumo, šilumos ir
džiaugsmo jūsų šeimoms ir artimiesiems”, – sakė ji.

New Yorko LB kopirmininkė Gintarė Bukauskas
šventės metu linkėjo ir toliau išlaikyti glaudų tar-
pusavio ryšį: „Mes esame žavinga ir didelė ben-
druomenė, todėl kviečiame visada rinktis, ne tik per
Kūčias ir kitus didžiuosius renginius – laukiami esa-
te visada ir visur.” G. Bukauskas pridūrė, kad ben-
druomenės Kūčių išskirtinumas – tai, kad ši šventė
suburia įvairias kartas. „Per 30 m. mano buvimo čia
teko susipažinti su nemažai lietuvių, tad labai sma-
gu kad ir trumpam su jais pasimatyti prieš pasibai-
giant kalendoriniams metams. Tai viena gausiausiai
lankomų bendruomenės švenčių New Yorke. Taip pat
smagu stebėti, kaip auga nauji lietuvaičiai ir kokią
programą jie kasmet paruošia”,– džiaugėsi ji.

Kūčių šventės akimirka. 
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GRAŽINA KAZILIENĖ

Ankstyvą sausio 12-sios sekmadienio rytą akty-
viausieji Portlando Lietuvių Bendruomenės
(LB) nariai susirinko Kolumbijos upės pakran-

tėje į žygį, skirtą Lietuvos Laisvės gynėjų atminimui
paminėti.   Negausus šį kartą buvo žygeivių būrelis –
matyt, daugelį išgąsdino nuo pat ryto pliaupiantis šal-
tas lietus. Tačiau tie, kas nepatingėjo anksčiau atsi-
kelti ir atskubėti į sutarta vietą, nenusivylė: tarsi pa-
gal kažkieno iš viršaus duotą ženklą, nušvito skais-
ti saulė, nuskaidrinusi apniukusį dangų. Visų žy-
geivių nuotaika buvo puiki! Įsiamžinę bendroje nuo-
traukoje, patraukėme Kolumbijos upės pakrante
link istorinio, dar XIX a. statyto Vancouverio Kari-
nio Forto su įrengtomis pakelėje paminklinėmis
lentomis ir riboženkliais, menančiais  tų laikų kovas
tarp čiabuvių  ir Amerikos užkariautojų.

Simboliška, kad ir mes tądien minėjome tuos,
kurie paaukojo savo gyvybę už Lietuvos laisvę, už joje
gyvenančių žmonių teisę vadinti ją savo Tėvyne, už
teisę kalbėti savo gimtąja kalba, už tai, kad gyven-
tume nevaržomi didžiųjų, galingujų valstybių pries-
paudos.

Portlando lietuviai paminėjo Sausio 13-ąją

Lenkiamės žemai Jums, Tautos didvy-
riai, kovotojai už Lietuvos laisvę ir nepri-
klausomybę! Jūsų atminimas amžiams liks
gyvas mūsų širdyse.

Ne vienas, eidamas simboliniu laisvės gy-
nėjų žygio taku, susimąstė: o kur aš buvau tą
atmintiną 1991-jų sausio 13-osios rytą? Galbūt
nebuvo mūsų tarp tų, kurie tą kraupų rytą sto-
vėjo susikibę rankomis prie Vilniaus Televi-
zijos bokšto, nedeginome laužų prie Seimo
rūmų, tačiau mūsų mintys, maldos, jausmai
ir širdys buvo su tais, kurie tuo metu buvo pir-
mosiose Laisvės gynėjų gretose. Kaip ir šian-
dien, kai drauge susirinkę ir iškėlę Lietuvos
vėliavą, eilinį kartą prisiminėme žuvusius už
Tėvynę.

Portlando LB valdybos vardu norisi pa-
dėkoti entuziastams, susirinkusiems  į sim-
bolinį žygį Laisvės gynėjų atminimui pami-
nėti. Didvyrių atmintis liks gyva tol, kol ji bus
puoselėjama, kol mes palaikysime ją ne vien
žodžiais, bet ir darbais.

Įsiamžinę bendroje nuotraukoje, patraukėme Kolumbijos upės pakrante. Giedrės�Babarskienės�nuotraukos

Negausiam žygeivių būreliui kelią nušvieti skaisti saulutė.

Montessori mokyklėlės ,,Žiburėlis” šventė

PORTLAND, OR

LEMONT, IL

MILDA ŠATIENĖ

Jau tapo tradicija, kad kiekvienais metais apie Kalėdas
vyksta Montessori mokyklėlės vaikučių pasirodymas.
Gausiai susirinkę žiūrovai – tai Montessori mokinukų

tėveliai, seneliai, jaunesni broliukai ir sesutės bei kiti sve-
čiai. Ypač mažieji nekantriai laukė pasirodymo. 

Tėvų komiteto pirmininkė Vaiva Čyvienė ir komiteto
narė Alda Polikaitienė tėvelių vardu padėkojo vaikučių mo-
kytojoms ir įteikė dovanėles, linkėdamos gražių švenčių.

Šįkart salėje  prie scenos žibėjo
eglutės, o scenos viršų puošė mėnu-
lis ir saulutė – kaip gražioje žiemos
pasakoje... Netrukus įžygiavo linksmi
nykštukai ir ,,atskrido” gražuolės
snaigės. Visi draugiškai dainavo dai-
neles apie kiškučius, snaigutes, ka-
lėdinę eglutę, taip pat pašoko kišku-
čių šokį. Vaikučiai deklamavo, kad
Kalėdos – tai ne tik dovanos ir žaislai,
bet ir vaikų geri darbai.

Šventės kulminacija – kai į salę
įžengė Kalėdų senelis su maišu do-
vanų. Senelis energingai kalbino vai-
kučius, šoko su jais ir sportavo. Ra-
telyje Seneliui jie dainavo: ,,Oi, Se-
neli, kaip gerai, kad pas mus atke-
liavai, mes tikrai geri vaikai”...

Visiems susėdus prie eglučių,
Senelis atrišo savo didelį maišą ir
kvietė pasiimti dovanėles. Kiekvienas
pakviestasis turėjo Seneliui pasaky-
ti, kokius gerus darbelius atliko mo-
kykloje ir namuose. O tų darbelių
buvo tikrai daug. Mažesnieji broliu-
kai ir sesutės irgi gavo dovanėlių. 

Vaikučių pasirodymas pradžiu-
gino susirinkusius, nes mokytojos
įdėjo daug darbo, ruošdamos juos
šventei.

Vėliau visi vaišinosi tėvelių su-
neštais gardumynais ir dalijosi šven-
tės įspūdžiais.

Kalėdos – tai ir vaikų geri darbai.  ,,Žiburėlio”�archyvo�nuotr.
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Gimusi Kaune, o nuo 1995 m. gyvenanti JAV Do-
vilė Riebschlager atkakliai ieškojo savo, kaip
drabužių dizainerės, vietos po saule. Visko pa-

sitaikė – ieškojimų kelias nebuvo lengvas, tačiau sie-
kis įgyvendinti troškimus tapo jos gyvenimo varomąja
jėga. Su savo sukurta „doviArt Fashion” etikete di-
zainerė yra pasirodžiusi pačiuose garsiausiuose ma-
dos pasaulio renginiuose. Dovilė Riebschlager kuria
ne tik drabužius – ji yra pripažinta dailininkė, pa-
puošalų kūrėja ir grafikos dizainerė. Menininkė savo
kūrinius yra eksponavusi garsiausiose Europos ir
Amerikos galerijose, o jos drabužių kolekcijos sulaukia
audringų plojimų ir visuotinio susižavėjimo. Taigi, kiek
aprimus šventiniam kvaituliui, balto popieriaus
skiautėje išryškėjo gija klausimų, skirtų šiai talentingai
menininkei. Mintis vijo mintį, klaustukai žymėjo pra-
džias, o žodžiams išsekus, tiesiog norėjosi pabūti ty-
liai ir pamąstyti apie Dovilės išmoktas pamokas. 

Miela Dovile, pradėkime nuo pradžių – kada pajuto-
te, kad drabužių dizainas yra ta profesija, su kuria norė-
tumėte susieti savo ateitį?

Mano kelias į madų pasaulį nebuvo tiesus. Tiks-
liai negaliu pasakyti, kada nusprendžiau susieti gy-
venimą su mada, bet ja domėjausi nuo mažens. Po-
pierinėmis lėlėmis su visu jų ,,garderobu” aprūpinau
pusę savo klasės ir daugelį draugų. Kai kiti vaikai
laukdavo ,,Na, palauk!” premjeros, aš laukdavau
madų pasirodymo, beveik kiekvieną dieną peržiū-
rėdavau prestižinį rusų mados albumą, kurį turėjo
mano mama. Nežinojau, kaip tampama rūbų mode-
liuotoju, bet labai mėgau studijuoti aprangos deta-
les. Neabejojau vienu – gyvenimą noriu sieti su menu.
Piešiau, tapiau, lankiau užklasinius būrelius, baigiau
keturmetę meno mokyklą ir svajojau apie Dailės ins-
titutą, į kurį stoti tiesiai po vidurinės neužteko
drąsos. Visi kalbėjo: ,,Ką tu čia įsivaizduoji – nei esi
genijus, nei turi pažįstamų, niekada neįstosi!” Mama
pasiūlė studijuotis tekstilės apdailą tuometiniame Po-
litechnikos institute, sakė: ,,Čia pramoninis dizai-
nas”. Tada apie tai galvojau kaip apie kompromisą. 

Ką gi, mano studijose buvo daug  chemijos, bet
jokio dizaino. Paskyrimą gavau į cheminę valyklą –
neištvėriau ir pabėgau. Vienintelis kartas, kai pa-
sinaudojau šeimos pažintimis, buvo kito darbo pa-
ieškos. Apsižiūrėti nesuspėjau, kaip tapau P. Ziber-
to šilko fabriko dailės dirbtuvių viršininkės pava-
duotoja ir viena iš mano pavaldinių buvo Juozo Stat-
kevičiaus mama. Ji dosniai dalijosi pasakojimais apie
savo sūnų, kuris tais metais baigė Kauno dailės tech-

Dizainerė, pakerėjusi pasaulio madų sostines

MADOS SKRYNIA

Parengė Loreta Steffens

Dizainerė Dovilė Riebschlager su modeliu Nicolle Merriman
(kolekcija ,,Atspindžiai”), Čikaga, Palmer House. 

Iš kolekcijos ,,Atspindžiai”, ,,Live Out Loud” renginys Čikagos
Palmer House. Modelis – Lauren Woods. 

Greg�Mimbs�nuotraukos

Modelis Natalie Huerta demonstruoja D. Riebschlager ko-
lekcijos ,,Atspindžiai” rūbą ,,Live Out Loud” renginyje Pal-
mer House, Čikagoje.                                 

nikumą. Pas mus jis ir kūrė savo diplominės kolek-
cijos medžiagas. Tikrai buvau sužavėta šio jauno vai-
kino kūrybingumu. Tais metais jau buvo trečias kar-
tas, kai bandžiau stoti į Dailės institutą, ir  tas susi-
lietimas su kito žmogaus kūryba tik sustiprino
mano norą įstoti. Tam labai rimtai ruošiausi ir – ką
jūs manot – įstojau! Ne į modeliavimą, tam pritrūkau
tikėjimo ir išsigandau fakto, kad kas antri metai pri-
imami  tik 4 studentai (jei būčiau įstojusi, būčiau bu-
vusi įžymiosios Ramunės Piekautaitės ,,grupiokė”).

lyje. Žinodama apie mano meilę madai ir tai, kad nuo
13 metų visus rūbus siūdinuosi pati,  ji man užsakė
sceninį kostiumą savo solo šokiui pagal J. S. Bach
,,Air”. Kad jūs žinotumėte, kokia maišatis buvo mano
širdyje – siaubas, įkvėpimas, dėkingumas, atsako-
mybė. Tada suvokiau, kaip man patinka kurti kos-
tiumus, kurių po to buvo daug, nes tos balerinos solo
karjera virto baleto trupe, ir kostiumų vis daugėjo. 

Po to kaip iš dangaus nukrito galimybė dalyvauti
Dalios Teišerskytės organizuojamame ,,Moteris ir
Mada” renginyje. Ir – pirmas nusivylimas. Eskizai
buvo priimti, bet jausdama techninio pasiruošimo sty-
gių, siuvimą patikėjau siuvėjai, kuri kolekcijos ne-
suspėjo pasiūti laiku. Tik pabaigus Dailės institutą,
,,nukrito” didesnė galimybė. Dar besimokydama dir-
bau  įmonėje „Sezonas”, kurios tikslas buvo siūlyti Lie-
tuvos gamykloms modernius audinių raštus, galinčius
konkuruoti tarptautinėje rinkoje. Netrukus „Utenos
trikotažas” nebepasitenkino raštais ir paprašė rūbų
modelių. Štai čia mano širdis sudrebėjo... Paruošiau
seriją eskizų ir drebančiomis rankomis padaviau
studijos vedėjai. Ir ką manote – gamykla nupirko ma -
no, o ne diplomuotos rūbų modeliuotojos kolekciją.
Bet... taip susiklostė aplinkybės, kad gavau pakvieti-
mą į JAV, tad negalėjau tokios progos atsisakyti. 

Tą dieną, kai lėktuvas pakėlė sparnus skry-
džiui per Atlantą, turėjau pradėti dirbti dizainere vo-
kiečių bendrovėje. Amerikoje pradžia buvo labai sun-
ki, apie madas teko pamiršti ir kelis dešimtmečius
trukusi pertrauka ištrynė net viltį kada nors būti
rūbų modeliuotoja. Kol neaplankė labai ryškus sap-
nas apie juvelyriką, kartu su visomis instrukcijomis,
ką reikia daryti... 

Pabandžiau padaryti taip, kaip sapnavau, ir, ma -
no nustebimui, pasisekė. Tai buvo 2014 m. Kibau į dar-
bą, ir netrukus buvau pastebėta ir pakviesta į madų
pasirodymą Čikagoje. Ten ne tik susipažinau su vie-
na dizainere, bet ir kartu pradėjome kelerius metus
trukusį bendradarbiavimą. Pasaulio lietuvių centre
pirmą kartą rodžiau savo juvelyriką, o kitais metais
išdrįsau pristatyti ir rūbų kolekciją. Kai pasižiūriu at-
gal, labai aiškiai matyti, kad modeliavimas – tai lyg
ma no takas – kai tik per toli nuo jo nuklysdavau, gy-
ve nimas vis pakišdavo kokią nors galimybę grįžti at-
gal.

Su kokiais iššūkiais yra tekę susidurti mados dizaino
srityje?

Iššūkis visada tas pats – kokybė ir originalumas.
Jeigu kalbėsime apie komercinę pusę, tai šiuo metu
nelengva išsilaikyti begalinės pasiūlos jūroje. Aš vis
dar  idealaus kliento ieškau. Turiu būti sąžininga –

Dizainerė su savo modeliu. Kolekcija ,,Futurizmas”, ,,Live
Out Loud” renginys Čikagos Palmer House. 

Joshua�Mimbs�nuotr.

Studijavau tekstilę su užsidegimu, vos neapsi-
gyvenau dirbtuvėse. Tačiau kai kurie dalykai mūsų
gyvenime turi būti, ir jie padeda surasti kelią. Galima
tai vadinti atsitiktinumais, bet aš nelabai tuo tikiu. 

Ką jūs turite galvoje?
Po pirmo kurso atradau tikėjimą, pradėjau vaikš-

čioti į bažnyčią ir ten susidraugavau su Kauno mu-
zikinio teatro balerina, kuri irgi buvo ieškojimų ke-
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pradžioje net negalėjau pasakyti, kas
yra mano idealus klientas. 2016 m. su-
kūrusi pirmą kolekciją ,,Juodos gul-
bės” madų pasirodymui PLC, išleidau
susikaupusį kūrybinį garą ir sustojau –
o kas toliau?  Pirmoji klientė atsirado
tik po pusės metų. Iš šalies atrodžiau
turbūt beprotė, kai apčiuopomis judė-
jau pirmyn. Tuos šešis mėnesius skai-
čiau, ką tik galėjau surasti, apie dra-
bužių modeliuotojo karjerą, verslą ir to-
liau kūriau. Persilaužimas įvyko su-
vokus, kad  jei noriu komercinio pasi-
sekimo, turiu kurti tai, ko žmonės no -
ri, o ne tai, ko noriu aš. Kitas išban-
dymas – kai ateina idėja, o aš turiu su-
galvoti, kaip ją įgyvendinti. Turiu su-
prasti, kokia medžiaga tiktų geriausia,
kokia iškarpa, medžiagos manipulia-
cija, – štai čia pa galiau praverčia teks-
tilės apdailos ir tekstilės meno žinios. 

Ar turite nerašytų kūrybos taisyklių ir
principų?

Tai, ką kuriu, plaukia gan natūra-
liai iš mano vidaus, ir aš daug apie tai
nemąstau. Bet taisyklė, dar senais lai-
kais įdiegta nuostabios Dailės institu-
to profesorės L. Oržekauskienės, vis dėl-
to yra. Iš tikrųjų jų yra keletas: nėra blo-
gos idėjos, tik blogas atlikimas; jei turi
idėją, ,,stumk” ją iki fizinių medžiagos
ribų. Ką aš savo pastarosiomis kolek-
cijomis ir bandau daryti. Mano tai-
syklė yra neapsistoti ties pirma idėja,
o netingėti išrutuliuoti visus galimus
variantus. Ir dar – apie meistriškumą
viską pasako išvirkščioji drabužio pusė.

PLC madų šou dalyvavote su kolekci-
ja ,,Atspindžiai”, su ja pasirodėte ir New Yor-
ko madų savaitėje. Lietuviai Jūsų kolekci-
ją priėmė ypač entuziastingai, o kokių at-
garsių sulaukėte New Yorke? Ir kaip pavy-
ko patekti į tokį prestižinį renginį?

Kelias į New Yorką buvo kaip snie-
go gniūžtė, paleista nuo kalno. Pra-
džioje buvo žinutė „Facebook” apie Jo-
liet senajame kalėjime organizuojamą
foto sesiją. Tai buvo daugiau nei prieš
metus. Po pusės metų, praleistų lovoje,
norėjosi veiklos. Susisiekiau su orga-
nizatore, ir, nors fiziškai buvo labai
sunku,  dalyvavau asmeniškai. Tos nuo-
traukos buvo pastebėtos, pateko į kelis
spausdintus ir internetinius leidinius.
Po to į mane kreipėsi mergina, ieškan-
ti rūbų ,,Vogue Italia” foto sesijai. Taip
netyčia pakliuvau į visų trokštamą lei-
dinį. Denise, susižavėjusi mano rūbais,
rekomendavo mane Sherrie Gearth-
rart, ,,Live Out Loud” labdaros organi-
zatorei, kuri kaip tik tada ieškojo di-
zainerių Čikagos Palmer House orga-
nizuojamam renginiui. Kolekcija, kurią
ten parodžiau, labai visiems patiko, ir po
kelių mėnesių ji manęs paklausė, ar ne-
norėčiau pasirodyti New Yorko madų sa-
vaitėje. New Yorko madų savaitė yra
visą miestą apimančių renginių grupė,

bą seku jau keletą metų. Kai aš pradė-
jau sakyti komplimentus jo kolekci-
jai, nutraukė mane: ,,Ką čia aš, va, čia
tai tobula” ir paprašė ,,selfio”. Kitas pa-
našus momentas buvo filmuojant ,,Batt-
le of  Salons” Čikagos epizodą, kai, ei-
nant  podiumu, vertinimo komisijos na-
riai man rankomis rodė širdutes, o per
pertrauką viena narė perdavė  komisi-
jos susižavėjimą ir paprašė verslo kor-
telės. Vėliau ji užsisakė švarkelį. Apie
kritiką? Aš pati save taip kritikuoju, kad
jokia kitų kritika nebebūtų baisi. Gal
dėl to nesu sulaukusi kritikos, tik eskizų
pataisymų, kai juos pristačiau kon-
kursui.

Kiekvienam žmogui, o ypač meninin-
kui, svarbu neužmigti ant laurų ir nuolat to-
bulėti. Kaip save tobulinate Jūs?

Kai sukuri kažką įdomaus, kai nu-
rimsta plojimai ir nusėda vidinis en-
tuziazmas ir džiaugsmas, ateina realy-
bė. Ir ir paklausia – o kas toliau? Pra-
džioje labai bijojau šito momento, bet
yra toks paradoksas – tas klausimas turi
ne baimės, o nuotykio atspalvį būtent
tada, kai neužmiegi ant laurų. Kurda-
ma vieną kolekciją aš jau žiūriu į kitą,
ir taip kūrybinis procesas pavirsta te-
kėjimu. Tikiuosi taip pat – ir tobulėji-
mu. Man svarbu išlikti vientisai, turė-
ti savo stilių. Daug skaitau, klausausi
paskaitų, žiūriu dokumentinius fil-
mus, naršau po interneto erdves, steng-
damasi jose nepaskęsti, ir keliu sau už-
duotis. Niekada nenustoju mokytis.

Kaip vertinate bendradarbiavimą su ki-
tais dizaineriais, dalyvavimą skirtinguose pro-
jektuose?

Visas mano dabartinis, t. y. sugrį-
žus prie modeliavimo, etapas yra pa-
remtas bendradarbiavimu. Nebūčiau
taip greitai pajudėjusi į priekį, jeigu ne
sėkmingas bendradarbiavimas. Esmė
yra ta, kad kažkas įvyksta, jeigu suke -
liamos kūrybinės bangos; ir kuo dau-
giau žmonių dalyvauja projekte, tuo di-
desnės bangos. Čia kalbu apie bendra-
minčius. Labai svarbu, su kuo ben-
dradarbiauji ir ar to paties iš projekto
tikiesi. Kaskart tampu išmintingesnė
ir išrankesnė, bet esu atvira įvairiau-
siems pasiūlymams.

Frazė, kuria vadovaujatės gyvenime…
Skirtingais etapais turėjau skir-

tingus credo. Nuo vaikystės šeimoje
įkalta – elkis su kitais taip,  kaip nori,
kad su tavimi elgtųsi. Kartais seniai
girdėta frazė ima ir sušvinta, atrodo,
kad tik dabar ją pagaliau supratai.
Šiuo metu išgyvenu Marianne Wil-
liamson frazės renesansą. Išgirdusi ją
prieš dešimtmetį net nesupratau jos gi-
lumos. Mūsų giliausia baimė nėra tai,
kad esame nepakankami. Mūsų gi-
liausia baimė yra tai, kad mes galingi,
nepamatuoti. Labiausiai mus gąsdina
mūsų šviesa, o ne tamsa. Mes klausia-
me savęs – kas aš toks, kad būčiau žva-
lus, spalvingas, talentingas, pasakiškas?
Tiesą sakant, kas tu toks esi? Tu esi Die-
vo vaikas. Jūsų apsimetimas mažu ir
kukliu netarnauja pasauliui. Jūsų po-
tencialo nenaudojimas nėra jokia do-
rybė, kad kiti žmonės nesijaustų ne-
saugūs aplink jus. Mes visi turime spin-
dėti, kaip tai daro vaikai. Kitais žo-
džiais tariant, aš turiu viską, ko reikia,
manęs yra gana, man tik reikia pradėti
tai naudoti ir nustoti atsiprašinėti pa-
saulio, kad esu truputį kitokia. 

Ar Jums pasitaiko kūrybinių krizių?
Visiems jų pasitaiko, ir aš ne išim-

tis. Tiktai jeigu dirbi kažką kūrybingo
kiekvieną dieną, su jomis lengviau su-
sidoroti, ir jos kažkaip nebe taip  baisios.

Ar egzistuoja tokie kūriniai, kuriuos ga-

Dovilė Riebschlager: ,,Modeliavimas – tai lyg mano takas, kai tik per toli nuo jo nuklys-
davau, gyvenimas vis pakišdavo kokią nors galimybę grįžti atgal.”        Saule�Saule�nuotr.

iš kurių prestižiškiausias renginys yra
„Ford Fashion Week”. Dalyvavau ren-
ginyje, kuriame nebuvo pirkėjų, tik
žurnalistai. Iš manęs ėmė interviu, bet
iki šiol nežinau, kuriuose leidiniuose jie
atsidūrė. Kažkur jie vis dėlto nukeliavo,
nes prieš pusantro mėnesio gavau ofi-
cialų pakvietimą į Paryžiaus ir Milano
madų savaites. Į New Yorką vėl netrukus
sugrįšiu. O apie atsiliepimus, – man už-
teko žiūrovų plojimų ir renginio vedė-
jos spontaniško elgesio, kai ji, palikusi
mikrofoną, pribėgo apkabinti mane.

Kokią idėją norėjote perteikti ,,At-
spindžių” kolekcija?

Pasirinkti tokius audinius ir taip
jais manipuliuoti, kad suteikčiau jiems
nebūdingą išvaizdą, – tarsi apgauti žiū-
rovo akis. O visą tą vizualią apgaulę
,,įvilkau” į mados istorijos formą, –
buvo ir rokoko, ir art deco, ir disko epo-
chų įkvėptų modelių. Pats kolekcijos pa-
vadinimas ,,Atspindžiai” pasako, kad
audinius rinkausi tokius, kurie žai-
džia su šviesa – metalinius, perlinio at-
spindžio ar holografinius. 

lėtumėte drąsiai vadinti itin sėkmingais?
Aš esu pats baisiausias savo kriti-

kas, po manęs jau niekas nieko blogiau
nepasakys, tad vis randu prie ko pri-
kibti. Yra keli paveikslai ir piešiniai,
kuriais esu patenkinta. Dabartinė ko-
lekcija teikia man vidinio pasitenki-
nimo, nes yra gana arti tos vizijos, ku-
rią turėjau pradėdama. Tai nereiškia,
kad nematau, kaip galima buvo geriau
padaryti, bet tai jau pamokos kitoms
kolekcijoms.

Kiek Jūsų kūrybiniame procese yra
spontaniškumo ir kiek – planavimo?

Esu labiau spontaniška negu pla-
nuotoja. Negaliu paaiškinti, kaip tai at-
sitinka, bet pradedu spontaniškai kaž-
ką daryti, dėl kantrybės tai man ,,striu-
ka”, ir staiga smulkmenos taip susi-
dėlioja, lyg būčiau kruopščiai jas su-
planavusi. Kartais, lyg atsitiktinai, pa-
darau tokių dalykų, kad pačiai nesiti-
ki. O kadangi rezultatas neblogas ir at-
ėjo taip lengvai, pradedu jaustis lyg ap-
simetėlė. Jausčiausi tikrai nekaip net-

Ar kuriate tiktai moterims?
Kol kas kuriu tik moterims. Kol to-

bulinu savo amatą, pasilieku prie to, ką
geriausiai žinau. Jau ir taip kompli-
kuoju savo gyvenimą, pasirinkdama
kurti sudėtingą ir daug laiko atimantį
darbą. Tačiau vyrai jau tiek kartų
klau sė, ar nieko jiems neturiu, kad ki-
tam madų savaičių ciklui nuspren-
džiau sukurti rūbų kolekciją, tinkamą
ir vyrams, ir moterims.

Kokių maloniausių įvertinimų esate su-
laukusi? Galbūt teko susidurti ir su kritika?

Šito momento niekada nepamiršiu
– po paskutinio pasirodymo Palmer
House prieš pusantro tūkstančio žmo-
nių, netilstant plojimams, prie manęs
priėjo žinomas dizaineris, kurio kūry-

gi duodama šitą interviu, jei neseniai
nebūčiau perskaičiusi apie šitą feno-
meną, iš kur jis atsiranda... Svarbiau-
sia – man ne vienai taip, jeigu jau at-
sirado būtinybė apie tai rašyti.

Ar domėdamasi kitų mados kūrėjų dar-
bais nebijote perimti jų stiliaus?

Vienas iš svarbiausių dalykų man
– tai būti originaliai. To visada siekiau
religiškai, tiek, kad net man mano pa-
čios idėjos pradėjo atrodyti neorigina-
lios. Pradedu ieškoti, ką nukopijavau,
ir nerandu. Kol vieną dieną nenušvito
mintis, kad mano idėjos atsirado mano
galvoje, tad aš kaip ir pažįstama su jo-
mis. Grįžtant prie jūsų klausimo – ne,
aš nebijau perimti kitų stiliaus. Jeigu
kada kažkas labai patiko, aš pasisko-
linu  idėją,  niekada  aklai nekopijuo-
ju,  o  lyg  prisijaukinu ir padarau sa-
vo. Kalbant apie originalumą, – žmonės
nepriima visiškai originalių  dalykų,
jie jų, pagal  Geštalto  filosofiją,  ins-
tinktyviai bijo. Tad kiekvie ną naują di-
zainą kruopščiai apgalvoju.

Ką galėtumėte palinkėti jaunam žmo-
gui, baigusiam dizaino studijas, kuris nori
atrasti savo vietą po saule?

Tą patį, ką man linkėjo ne vienas
dizaineris – nesustok! Pasaulis žiūri,
žmonės žiūri, ar tu būsi čia po metų,
kitų. Nuo savęs pridėsiu – nenustoti
mokytis, tobulėti. Posakis – ,,Būti tin-
kamoje vietoje tinkamu laiku yra svar-
bu, bet aš patyriau – turi būti pasi-
ruošęs. Kai tas susitikimas įvyksta,
turi turėti ką parodyti. Ir turėkite
kantrybės. Aš savo pirmos klientės
laukiau pusę metų.

Ačiū už pokalbį ir mintis. Linkime to-
limesnės kūrybinės sėkmės.

New Yorko madų savaitė, modelis Heather
Diedrich. Time Square, NYC.

Alex�Calejo�nuotr.

Modelis Jorie Johnson  pozuoja ,,Model
Icon” viršeliui.                      C.�Campos�nuotr.
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LIETUVA IR PASAULIS

Pagrindiniai rinkimų duomenys liks atviri
Vilnius (BNS) – Seimas balsuo-

damas dėl rinkimų įstatymų pakeiti-
mų pritarė siūlymams, kad pagrindi-
niai rinkimų duomenys liktų atviri ne-
terminuotai.

Už siūlymą, kad Vyriausiosios
rinkimų komisijos (VRK) puslapyje ne-
terminuotai būtų skelbiami duomenys
apie kandidatų  turtą, pajamas, inte-
resus, teistumą ir panašiai, balsavo 93
Seimo nariai, du susilaikė.

Seimo Valstybės valdymo ir savi-
valdybių komitetas (VVSK) argumen-
tuodamas asmens duomenų apsauga
siūlė, kad praėjus dešimčiai metų būtų
užverta didžioji dalis duomenų apie
kandidatus, o po 100 metų – ir patys
rinkimų rezultatai.

Seimo Valstybės valdymo ir savi-
valdybių komitetas iš pradžių siūlė
duomenis apie kandidatus užverti po
penkerių metų, o rinkimų rezultatus –
po 50 metų. Vėliau komitetas terminus
siūlė pailginti atitinkamai iki 10 ir 100
metų. 

Tokius siūlymus kritikavo Lietu-
vos žurnalistų sąjunga ir su korupci-
ja kovojančios nevyriausybinės orga-
nizacijos  „Transparency Internatio-
nal” Lietuvos skyrius.

Priėmus pataisas, ribotai, iki kam-
panijos pabaigos, būtų skelbiami duo-
menys apie kandidatų tautybę, išsila-
vinimą, užsienio kalbų mokėjimą, po-
mėgius, šeiminę padėtį, šeimos narių
vardus.

Valdžios elgesys po Ukrainos lainerio numušimo išjudino gyventoju protestus. Stars�nuotr.

A. Merkel ir V. Putinas gina „Nord Stream 2“

Amerikiečiai mano, kad grėsmė šaliai padidėjo
New Yorkas (ELTA) – Daugiau

kaip pusė apklaustų amerikiečių
mano, kad Irano revoliucinės gvardi-
jos „Al Quds” specialiųjų pajėgų vado
generolo Qasem Soleimani nužudy-
mas sumažino JAV saugumą. Tokią iš-
vadą leidžia daryti paskelbti atlikto so-
ciologinio tyrimo rezultatai.

Respondentams buvo pateiktas
klausimas, kaip pasikeitė JAV saugu-
mo situacija po Amerikos pajėgų ata-
kos Irake, per kurią žuvo Q. Soleima-
ni. 52 proc. tyrimo dalyvių pareiškė,
kad grėsmė Jungtinėms Valstijoms
padidėjo. Priešingos nuomonės laiko-
si 25 proc. apklaustųjų. 22 proc. ame-
rikiečių mano, kad padėtis šiuo po-
žiūriu nepasikeitė. 

Tyrimo dalyvių taip pat buvo
teiraujamasi, ar jie pritaria toms
priemonėms, kurių imasi JAV prezi-
dentas Donald Trump dėl situacijos,
susijusios su Iranu. 43 proc. ameri-

kiečių atsakė teigiamai, 56 proc. – nei-
giamai.

73 proc. apklaustųjų prisipažino
daugiau ar mažiau nerimaujantys dėl
to, kad gali prasidėti JAV ir Irano ka-
ras. 27 proc. pareiškė, kad tai jiems be-
veik arba visiškai nekelia nerimo.

Situacija Artimuosiuose Rytuose
smarkiai susikomplikavo po to, kai
sausio 3 d. JAV surengė ataką Bagda-
do oro uosto rajone, per kurią buvo nu-
kautas Irano revoliucinės gvardijos „Al
Quds” specialiųjų pajėgų vadas gene-
rolas Qasem Soleimani. Irano aukš-
čiausioji nacionalinio saugumo taryba
pareiškė padarysiant visa, kad būtų at-
keršyta už generolo mirtį. Naktį į sau-
sio 8-ąją Iranas raketomis atakavo dvi
Irako karines bazes, kuriomis naudo-
jasi JAV kariuomenė – Ain al Asado
bazę šalies vakaruose esančioje An-
baro provincijoje ir Erbilio oro uostą
Irako Kurdistane.

Suimti asmenys kalti dėl Ukrainos lainerio numušimo
Teheranas (ELTA) – Irane dėl

savo vaidmens numušant Ukrainos
keleivinį lėktuvą suimti keli asmenys. 

Irano prezidentas Hassan Rouha-
ni pareiškė, kad visi su orlaivio nu-
mušimu susiję asmenys bus patrauk-
ti atsakomybėn. „Tai buvo nedovano-
tina klaida”, – pabrėžė jis.

Iranas po kelių dienų neigimo pri-
pažino, kad sausio 8 dieną Ukrainos

lėktuvas sudužo ne dėl gedimo, o pa-
muštas raketos. Tai esą buvo netyčinis
aktas. 

Revoliucinė gvardija prisiėmė at-
sakomybę.

Per incidentą žuvo visi 176 lėktu-
ve buvę žmonės. Žinybų elgesys su-
laukė ne tik griežtos užsienio kritikos,
bet ir sukėlė nepasitenkinimą šalyje.
Virtinėje miestų vyko protestai.

Trečdalis Žemės paviršiaus turi tapti draustiniais
New Yorkas (ELTA) – Remiantis

JT ekspertų parengtu planu, mažiau-
siai 30 proc. Žemės paviršiaus iki 2030
metų turėtų tapti draustiniu. Taip no-
rima pristabdyti rūšių nykimą bei di-
dėjantį ekosistemos naikinimą, sako-
ma  pristatytoje koncepcijoje.

Mažiausiai 10 proc. Žemės pavir-
šiaus, kuris ypač svarbus rūšių įvai-
rovės išsaugojimui, galios itin griežtos
apsaugos priemonės. Planas bus apta-
riamas spalį Kinijos Kunmingo mies-
te vyksiančioje JT biodiversiškumo
konferencijoje, kurioje dalyvaus vy-
riausybių atstovai iš beveik 200 šalių.

Planas taip pat numato iki 2030
metų 50 proc. sumažinti aplinkos už-

terštumą pesticidais ir plastiku. Ko-
vojant su klimato šilimu, didelis dė-
mesys bus skiriamas tokiems natūra-
liems sprendimams, kaip miškų at-
kūrimas, šlapynių apsauga ir dirvo-
žemio sanavimas.

Pavojingai sparčiai nykstant rū-
šims, konferencija Kunminge skiria-
mas itin didelis dėmesys. Ji lyginama
su 2015 metų klimato konferencija,
kurioje buvo susitarta dėl globalių
tikslų kovoje su Žemės šilimu.

Remiantis praėjusią gegužę pa-
skelbta JT ataskaita, milijonui gyvūnų
ir augalų rūšių gresia išnykimas. Dau-
gelio jų gali nelikti jau „ateinančiais de-
šimtmečiais”, rodo tyrimo rezultatai.

Maskva (ELTA) – Vokietijos kanc-
lerė Angela Merkel ir Rusijos prezi-
dentas Vladimiras Putinas nusiteikę
optimistiškai, kad „Nord Stream 2” du-
jotiekis, nepaisant JAV sankcijų, bus
užbaigtas. JAV priemonės tik užtęs
darbus iki metų pabaigos ar 2021-ųjų
pradžios, sakė V. Putinas.

A. Merkel gynė dujotiekio tiesimą,
nepaisant JAV ir kai kurių Rytų Eu-
ropos šalių prieštaravimo. Nepaisant
visų politinių implikacijų, tai visų
pirma yra ekonominis projektas, pa-
brėžė ji ir pridūrė: „Todėl mes laikome

projektą teisingu”. A. Merkel kritika-
vo JAV sankcijas prieš dujotiekio, ku-
riuo Baltijos jūra  į Vokietiją ir Vaka-
rų Europą tekėtų rusiškos dujos, sta-
tybą.

JAV pagrasino baudomis toms
įmonėms, kurios dalyvauja dujotie-
kio tiesime. Tada iš projekto pasi-
traukė Šveicarijos bendrovė, klojanti
vamzdžius. JAV savo veiksmus argu-
mentuoja baime, kad europiečiai taps
priklausomi nuo rusiškų dujų. JAV pa-
čios nori Europai parduoti savo gam-
tines dujas.

Lenkai ir lietuviai – didžiausi JAV rėmėjai
Vilnius (BNS) – Lenkai ir lietuviai

yra tarp didžiausių Jungtinių Valsti-
jų rėmėjų Europoje.

Tyrimo metu palankų požiūrį į
JAV išsakė 79 proc. apklaustų lenkų ir
70 proc. lietuvių, nepalankų – atitin-
kamai 13 proc. ir 18 proc.

Tai – palankiausi JAV atžvilgiu ro-
dikliai tarp 14 Europos šalių, kur vyk-
dytas tyrimas.

Vokietijoje JAV palankiai vertino
39 proc. respondentų, nepalankiai – 57
proc., Prancūzijoje nuomonės pasida-
lijo per pusę (po 48 proc.).

Šarvuočiai „Boxer” vėluoja į Lietuvą 
Vilnius (Mano vyriausybė) – Lie-

tuvos perkamų vokiškų šarvuočių „Bo-
xer” pristatymas vėluoja dėl kokybės
kontrolės metu pastebėtų trūkumų.

Į Lietuvą 2019 m. birželį buvo pri-
statytos dvi pirmosios pėstininkų ko-
vos mašinos, tuomet skelbta, kad dar
15 šarvuočių bus pristatyti iki 2019
metų pabaigos.

Visgi pastarosios mašinos Lietu-
vos dar nepasiekė. Krašto apsaugos mi-
nisterija sako, kad pristatymas vė-
luoja dėl pastebėtų trūkumų šalinimo.

„Dalis 2019 metais planuotų gauti
pėstininkų kovos mašinų ‘Boxer’ ne-
buvo pristatytos į Lietuvą. Taip nutiko
dėl griežtos kokybės kontrolės metu pa-
stebėtų trūkumų, kurių gamintojas
nespėjo laiku pašalinti”, – rašoma Kraš-
to apsaugos ministerijos komentare.

Ministerija teigia, kad „Boxer”
pristatymą į Lietuvą planuojama at-
naujinti 2020 metų pradžioje.

Pirmųjų dviejų mašinų pristaty-
mas į Lietuvą irgi vėlavo.

Lietuvos perkamoms pėstininkų
kovos mašinoms kovinį bokštelį ga-
mina Izraelio įmonė, patį šarvuotį – Vo-
kietijos konsorciumas. Šarvuočių ga-
mintojai juos vadina „Boxer”, tačiau
Lietuvai tiekiamos pėstininkų kovos
mašinos vadinamos „Vilkais”.

Sutartis dėl 88 šarvuočių įsigijimo
pasirašyta užpernai rugpjūtį, jos ver-
tė siekia 386 mln. eurų. Tai didžiausias
įsigijimas Lietuvos kariuomenės is-
torijoje.

Pėstininkų kovos mašinomis ap-
rūpinami du kariuomenės batalionai
Rukloje ir Alytuje.

Pirmą kartą Lietuvos gyventojų skaičius didėjo
Vilnius (Diena.lt) – Pirmą kartą

po 28 metų pertraukos Lietuvos gy-
ventojų skaičius per metus didėjo, tai
lėmė migracijos tendencijos.

Išankstiniais duomenimis, šių
metų sausio 1 dieną Lietuvoje gyve-
no 2 mln. 794,3  tūkst. nuolatinių gy-
ventojų – tai 145 žmonėmis daugiau
negu prieš metus.

Lietuvos gyventojų skaičius padi-
dėjo pirmą kartą po 28 metų. Paskuti-
nis nuolatinių gyventojų skaičiaus au-
gimas buvo fiksuotas 1991 metais.

Gyventojų augimą lėmė tai, kad
2019 metais 10,8 tūkst. daugiau žmonių
atvyko į Lietuvą, nei išvyko. Daugiau
nei pusė imigravusiųjų yra Lietuvos
piliečiai, likę – daugiausiai ukrainie-
čiai ir baltarusiai.

Gimstamumas toliau išliko ma-
žesnis nei mirtingumas –  10,7 tūkst.
daugiau žmonių mirė negu gimė kū-
dikių.

Ekspertai sako, kad augantis Lie-
tuvos gyventojų skaičius duos teigiamą
poslinkį ekonomikai, tačiau  auganti
imigracija gali kelti socialinę įtampą.

Darbuotojams atstovaujančios
profsąjungos teigia, jog pigesnė darbo
jėga iš Ukrainos ar Baltarusijos stab-
dys lietuvių atlyginimų augimą, į šalį
nelegaliai atvykstantys dirbti užsie-

Pirmą kartą po 28 metų gyventojų skaičius
Lietuvoje augo.A.�Aleksandravičiaus�nuotr.

niečiai gali sustiprinti šešėlinės eko-
nomikos mastą.

Anot ekspertų, sugrįžtančių į šalį
lietuvių ir imigrantų iš trečiųjų šalių
skaičius didėja dėl Lietuvoje augančio
pragyvenimo lygio.

2019 metais į Lietuvą imigra-
vo 40,1 tūkst. žmonių, iš jų 20,4 tūkst.
yra Lietuvos piliečiai.

Tarp imigrantų iš trečiųjų šalių
daugiausiai yra ukrainiečių ir balta-
rusių.

Pernai iš Lietuvos išvyko 29,3 tūkst.
gyventojų, trečdalis jų emigravo į Jung-
tinę Karalystę. Tarp populiariausių
emigracijos krypčių taip pat yra Vo-
kietija, Norvegija, Ukraina ir Airija.
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Spausk ENTER

Euro ir kitų valiutų santykiai (2020�metų�sausio�14�d.)

1�USD�(JAV�doleris)�–�0,90€
1�AUD�(Australijos�doleris)�–�0,62�€
1�CAD�(Kanados�doleris)�–�0,69�€
1�GBP�(Didžiosios�Britanijos�svaras�sterlingų)�–�1,16�€
1�NZD�(Naujosios�Zelandijos�doleris)�–�0,60�€

„Wi-Fi” drąsiai galime vadinti kasdieniu
palydovu, vargu ar žinome apie jį dau-
giau nei tai, kad jis leidžia naršyti in-
ternete. 

Kas iš tiesų yra „Wi-Fi” ir kaip jis
veikia? Pateikiame įdomių faktų,

kurių greičiausiai dar negirdėjote. 

Galbūt senesnis nei jūs 

Nors „Wi-Fi” kavinės atsirado ne
taip ir seniai, pats bevielis ryšys su-
kurtas jau prieš 30 metų. Tikrasis jo pa-
vadinimas – IEEE 802.11, kuris reiškia
belaidžio vietinio tinklo ryšio stan-
dartą. IEEE raidės identifikuoja Elekt-
ros ir elektronikos inžinierių institu-
tą (angl. – Institute of  Electrical and
Electronics Engineers), o skaičiai
802.11 nurodo tinklo informacijos siun-
timo protokolus. 

Beveik dešimtmetį bevielis ryšys
taip ir buvo vadinamas, kol galiausiai
nuspręsta, kad reikia paprastesnio pa-
vadinimo. Taip gimė lengvai įsimena-
mas „Wi-Fi” terminas. 

„Wi-Fi” buvo nuolat tobulinamas
ir išleidžiami naujesni, geresnį ryšį su-
teikiantys tinklo standartai. Šiais me-
tais „WiFi” aljansas (Wi-Fi Alliance)
pristatė naujausią, dar spartesnį „Wi-
Fi 6” standartą. Nors jis dar nėra pri-
einamas visiems įrenginiams, pavyz-
džių jau yra. Technologijų kompanija
„Samsung” norėdama savo vartoto-
jams suteikti saugesnį ir spartesnį
ryšį, savo naujausiuose „Galaxy” se-
rijos įrenginiuose jau palaiko naujau-
sios kartos „Wi-Fi” tinklą. 

Kuo jis skiriasi nuo įprasto? 

„Wi-Fi 6” užtikrina greitesnį in-
terneto ryšį, leidžia apie 4 kartus grei-
čiau prisijungti prie tinklo nei senes-
nės kartos ryšio naudotojams, esan-
tiems toje pačioje vietoje ir 20 proc.
greičiau siunčia duomenis. 

Raktas į jūsų asmeninius 
duomenis 

Manote, kad vienintelis raktas,
kaip įsilaužti į jūsų paskyrą, yra jūsų

slaptažodžiai? Deja, bet „Wi-Fi” ryšys
taip pat gali tapti lengva priemone
pasiekti jūsų asmeninę informaciją.
Pažengę kibernetiniai sukčiai susi-
kuria viešą, laisvai prieinamą tinklą ir
laukia užkibsiančių aukų. Jums pri-
sijungus prie tokio tinklo, nusikaltėliai
moka patekti į jūsų įrenginį ir pasi-
naudoti visa jiems reikalinga infor-
macija. Dėl to, technologijų saugumo
ekspertai pataria vengti viešo, slapta-
žodžiais neapsaugoto „Wi-Fi”, o prie jo
prisijungus jokiu būdu neatlikti ban-
kinių pavedimų ar nesiųsti darbinės,
konfidencialios informacijos. 

Kartais galima nepastebėti, kaip
jūsų įrenginys pats aptiko ir prisijun-
gė prie nesaugaus tinklo. Tad, pavyz-
džiui, „Samsung” savo vartotojams
sukūrė išmanų „Wi-Fi”, kuris pats
praneša apie galimai riziką kelian-
čius tinklus ir iškart perjungia į as-
meninį mobilųjį ryšį. 

Didžiausiais trikdžiais
galime būti patys 

Greičiausiai kiekvienas iš mūsų
esame vaikščioję po kambarį su tele-
fonu rankose bandę „pagauti” silpnai
veikiantį „Wi-Fi”. Tačiau ar priėjimas
prie lango ar arčiau interneto modemo
išties veiksmingas? 

„WiFi” yra technologija, kuri ra-
dijo bangomis perduoda informaciją iš
vieno elektroninio prietaiso į kitą.
Signalo stiprumas gali sumažėti dėl ap-
linkoje esančių bangų trikdžių, kurie
atsiranda signalams pradedant klai-
džioti su kitomis radijo bangomis,
esančiomis panašiu dažniu. 

Žinant, kad pasaulyje yra dau-
giau nei 20 milijardų „Wi-Fi” įrenginių,
tai visiškai nenuostabu. 

Tačiau ar galėtumėte įsivaizduoti,
kad didžiausiu bevielio ryšio trikdžiu
galite būti pats jūs? Vienas iš efekty-
viausių bet kokių signalų blokatorių
yra vanduo. Kaip žinome, žmogaus
kūną sudaro 75 proc. vandens. Tad
jeigu sėdite tarp savo kompiuterio ek-
rano ir interneto modemo, ryšys gali
šiek tiek sulėtėti būtent dėl jūsų.

15min.lt

„Wi-Fi“ – patogus, tačiau nėra visiškai saugus ryšys. Shutterstock�nuotr.

Faktai apie „Wi-Fi”, 
kurių greičiausiai nežinojote

To paties pavadinimo socialinį tinklą
valdanti amerikiečių kompanija „Fa-
cebook” prieš ketverius metus slapta
sukūrė veidų atpažinimo programėlę,
galinčią „identifikuoti bet kurį sociali-
nio tinklo narį” į jį tiesiog nukreipus iš-
maniojo telefono kamerą. Tačiau apie
tai bendrovė nepranešė nerimaudama
dėl privatumo, skelbia „The Daily Mail”. 

„Facebook” vėl susilaukė kriti-
kos dėl privatumo pažeidimų,
kai išbandė šią veidų atpaži-

nimo programėlę su savo darbuotojais.
Atpažinimo realiuoju laiku progra-
mėlė leido identifikuoti asmenį į jį nu-
kreipus išmaniojo telefono kamerą.
Skelbiama, kad programėlė nebenau-
dojama, tačiau ši technologija buvo pa-
jėgi nukreipti į kažkieno „Facebook”
paskyrą, jeigu šioje būtų aktyvuotas
veido atpažinimas. 

JūS NEt NEĮSIvAIzDuoJAtE, 
KAM „FAcEBooK“ NAuDoJA JūSų

NuotrAuKAS: gEBėS AtPAŽINtI KIEKvIENą

Veido atpažinimo programėlės kelia daug svarbių klausimų.       REUTERS�nuotr.�

siekto susitarimo su JAV federaline
prekybos komisija dėl vartotojų pri-
vatumo apsaugos. 

Pagal šį susitarimą bendrovė „Fa-
cebook” privalo gauti vartotojų leidi-
mą prieš pasidalindama jų duomeni-
mis. Tačiau kai „Facebook” pradėjo
naudotis dirbtiniu intelektu žymimt
žmones nuotraukose, privatumo gy-
nėjams tai nepatiko, ypač „Facebook”
pasirinktas šios technologijos rinko-
daros metodas. Bendrovė teigė, kad jos
sukurta veidų atpažinimo technologi-
ja gali „padėti apsaugoti nuo atvejų,
kai svetimas žmogus panorsta naudo-
ti jūsų nuotrauką, siekdamas apsi-
mesti jumis”. Technologijos rėmėjai
sako, kad ji gali tapti efektyvia prie-
mone, kaip atpažinti nusikaltėlius. 

Visgi daugelis mano, kad bendro-
vė nesiima pakankamų priemonių už-
tikrinti, kad yra gavusi tinkamą var-
totojo sutikimą prieš tai darydama. 

„Facebook” patvirtino, kad tokia
programėlė buvo sukurta, tačiau neigė,
kad ji gali identifikuoti socialinio tink-
lo narius ir nukreipti į jų paskyras.
„Siekdamos mokytis naujų technolo-
gijų, mūsų komandos reguliariai kuria
programėles, kurios naudojamos kom-
panijos viduje, – britų naujienų tink-
lalapiui DailyMail.com atsakė ‘Face-
book’ atstovas: „Minėtąja programėle
galėjo naudotis tik „Facebook” dar-
buotojai, ir ji galėjo atpažinti kitus dar-
buotojus ir jų draugus tik tokiu atve-
ju, jeigu pas juos buvo aktyvuotas vei-
do atpažinimas.” 

Praėjusiais metais „Facebook”
pradėjo naudoti dirbtinį intelektą, kad
šis padėtų nuotraukose žymėti varto-
tojus. Tačiau daug kas sakė, kad tai
gali pažeisti vartotojų privatumą, skel-
bė laikraštis „The New York Times”. 

Padidinto dėmesio „Facebook” su-
silaukia po kilusios milžiniško vadi-
namojo „Cambridge Analytic” skan-
dalo, kuomet paaiškėjo, kad „Face-
book” surinko 87 mln. vartotojų duo-
menis ir jais pasidalijo su tyrimų ben-
drove „Cambridge Analytic”, siejama
su Jungtinių Valstijų prezidento Do-
nald Trump rinkimų kampanija. Vė-
liau buvo atliekamas tyrimas, ar duo-
menų pasidalijimas ir kiti konfliktai
nepažeidė „Facebook” 2011 metais pa-

Pradėkime nuo to, kad ši techno-
logija negali nuotoliniu būdu identi-
fikuoti vartotojo pagal jo vardą be jo ži-
nios ar sutikimo, rašo „The Times”. Ji
skenuoja vartotojų veidus iš nuotrau-
kos ar vaizdo įrašo ir sulygina juos su
įvardytų žmonių duomenų baze. „Fa-
cebook” taip pat vartotojams nurodo,
kad jie gali įjungti arba išjungti veido
atpažinimo funkciją. 

Tačiau daugelis mano, kad „Fa-
cebook” vis tiek gali skenuoti veidus,
net kai ši funkcija yra deaktyvuota.
„Facebook” mėgina paaiškinti savo
praktikas tokiais būdais, kad atrody-
tų kaip „geriečiai”, kurie, esą, saugo
jūsų privatumą, – „The Times” sakė
„Electronic Frontier Foundation” at-
stovė Jennifer Lynch. – Tačiau neaiš-
ku, kodėl jie skenuoja kiekvieną nuo-
trauką.” 

„Facebook” atstovai sakė, kad so-
cialinio tinklo sistema skenuoja veidus
nuotraukose, kad susietų jas su žmo-
nėmis, kurie galbūt yra įsijungę veido
atpažinimo funkciją. Jeigu tokio su-
tapimo nerandama, surinkta infor-
macija tuomet yra ištrinama. 

Visgi kritikai sako, kad „Face-
book” mėgina įkalbėti vartotojus įjung-
ti šią funkciją, kad, esą, galėtų didin-
ti šios platformos saugumą.

Delfi.lt
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visada yra smagu dalyvauti skautų iškylose, bet dar smagiau, kai gali-
me kitiems surengti šventę. Prieš Kalėdas, gruodžio 21 d., Nerijos jūrų
skaučių tuntas pakvietė ,,Lituanicos” tunto bebrus ir Aušros Vartų-

Kernavės tunto prityrusias skautes bei židinietes pagiedoti Kalėdinių gies-
mių Lemonto Nursing ir Rehabilitation Center. Dalyvavo labai daug skau-
tų –  fotografodamiesi net netilpome į kadrą! Susirinko apie 30 senelių ir
jų šeimų narių. Giedojome amerikietiškas giesmes ,,Rudolph the Red-No-
sed Reindeer”, ,,Jingle Bells” ir kt. ir lietuviškas giesmes (,,Linksmą gies-
mę”, ,,Mes girdėjom angelus”, ,,Tyli naktis”, ,,Sveikas, Jėzau gimusis”). Vie-
na sesė pūtė saksofoną, kita sambino pianinu, trečia grojo  akordeonu! 

Pabaigoje sesės padovanojo seneliams savo padarytas Kalėdines atvi-
rutes ir snaiges. Kaip ir baigiant kiekvieną sueigą ir dieną stovykloje, visi
susikabinome rankomis ir sugiedojome ,,Ateina naktis”. 

Ši iškyla visada būna smagi ir prasminga. Sesės atlieka savo gerąjį die-
nos  darbelį, taip pat pralinksmina senelius, kurie gyvena prieglaudoje. La-
bai laukiame kitų Kalėdų, kad vėl galėtumėme važiuoti ir giedoti giesmes
kartu!

P. s. fil. Rima Lintakaitės inf.

SKAUT YBĖS
KELIAS

Kalėdinė skaučių išvyka

Gausus Aušros Vartų-Kernavės tunto sesių būrys. P.�s.�fil.�Rima�Lintakaitės�nuotraukos

Sesė Simona dovanoja jūrų skaučių sukurtą kalėdinį atviruką.

Giedojome amerikietiškas ir lietuviškas giesmes.
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MANO VIRTUVĖ

Reikės:
800 g (28 oz) avienos šonkau-

liukų
5 skiltelių česnako 
2–3 rozmarino šakelių
druskos ir maltų juodųjų pipi-

rų
alyvuogių aliejaus
citrinos sulčių
1/2 puodelio sauso raudonojo

vyno
puodelio daržovių sultinio

Česnako skilteles ir rozmariną
sutrinti grūstuvėje, į pilti 2–3
šaukštus alyvuogių aliejaus, citri-
nos sulčių ir išmaišyti.

Šonkauliukus nuplauti, nu-
sausinti, ištrinti paruoštu pries-
konių mišiniu, sudėti į dubenį ir
uždengti. (Galima mėsą paruošti iš
vakaro ir laikyti šaldytuve per
naktį, kad pasimarinuotų.)

Įkaitinti grilio keptuvę, bet
aliejaus pilti nereikia. Apkepti
šonkauliukus iš abiejų pusių po 2–
3 minutes.

Jei liko marinato, užpilti ant
apkeptų šonkauliukų. Taip pat
įpilti 1/2 puodelio sauso raudono-
jo vyno ir 1 puodelį sultinio. Pa-
druskinti, papipirinti. Troškinti
tol, kol skystis išgaruos, o mėsa su-
minkštės.

Mėsą sudėti į plokščią dubenį
ir užpilti padažu.

Avienos šonkauliukai

DRAUGAS 2020�SAUSIO�16�D.,�KETVIRTADIENIS

Kuskuso salotos 
prie šonkauliukų

Reikės:
1 puodelio kuskuso kruopų
500 g (1 sv.) moliūgo
pundelio kalendros arba petražolių
baziliko ar mėtos lapelių
daržovių sultinio
aliejaus
skysto medaus
druskos, pipirų
1/2 puodelio džiovintų abrikosų

Puodelį kuskuso užpilti verdančiu
daržovių sultiniu ir duoti kruopoms iš-
brinkti.

Moliūgą supjaustyti kubeliais, su-
berti į kepimo formą, išklotą kepimo po-
pieriumi. Padruskinti, papipirinti, pa-
šlakstyti medumi.

Kepti iki 180 C (350 F) įkaitintoje or-
kaitėje grilio režimu, kol gražiai apskrus
ir suminkštės.

Abrikosus nuplauti, pamirkyti ir su-
pjaustyti gabaliukais. Žalumynus su-
smulkinti.

Išbrinkusias kruopas pamaišyti ša-
kute, įpilti kelis šaukštus aliejaus ir vėl iš-
maišyti. Kruopas supilti į dubenį. Į jas su-
berti abrikosus, smulkintus žalumynus ir
apkepusius moliūgus. Išmaišyti

Šias salotas tinka valgyti ir šiltas, ir
atvėsusias, kambario temperatūros.

Skanaus!
Jūsų Indrė

Lietuviai bandė apvogti 
originaliu būdu

Algirdas Glinskis Denis Daunoras

Lemonto policija atvyko pačiu
laiku: du vyrai juodomis kau-
kėmis ,,darbavosi” ant preky-

binių pastatų stogų. Jie bandė iš-
pjauti skylę stoge, kad galėtų įlįs-
ti į vidų ir apvogti juvelyrinių dir-
binių parduotuvę, praneša inter-
netinis tinklalapis patch.com. 

Lemonto policijos vadas Thad
Mezyk sakė, kad į įvykio vietą jie
prisistatė sekmadienį, apie 11:30
val. vakaro, po to, kai gavo pranešimą apie įtartiną triukšmą 14100
McCarthy Road bloke, Derby Road Plaza.

Atvykę pareigūnai sulai-
kė 26 metų Denis Daunorą ir
41 metų Algirdą Glinskį. Ras-
ti ir bandymo įsilaužti įran-
kiai. Dalis madingų drabužių
ir aksesuarų parduotuvės
,,Generation Bliss” stogo buvo
išpjauta. Nusileidę į vidų, vy-
rai planavo patekti į greta
esančią ,,Krystyna’s Jewelry”
parduotuvę. D. Daunorui ir A.
Glinskiui pareikšti įtarimai
bandymu apvogti įsilaužiant,
o jų padaryti nuostoliai nuo-

savybei įvertinti 10 000 dol. Antradienį nesėkmingi įsilaužėliai turėjo
pirmą kartą pasirodyti Bridgeview teisme.

Derby Road Plaza yra gerai pažįstama lemontiškiams prekyvietė.
Be minėtų parduotuvių, čia taip pat įsikūrusi Celina’s Fresh Market
maisto parduotuvė.

Parengta pagal internetinį tinklalapį patch.com. 

Nuo 1992 metų Draugo
fondas padeda išlaikyti mūsų

lietuvišką, katalikišką
„Draugo” laikraštį.

Prisiminkite Draugo fondą
savo testamente. 

Keletas stambesnių palikimų
užtikrins „Draugo” laikraščio

gyvavimą daugelį metų! 

DRAUGO
FONDAS

4545 W. 63rd St., 
Chicago, IL 60629 
tel. 773-585-9500 

draugofondas.org



BENDRAUKIME
www.facebook.com/draugolaikrastis

http://draugokalendorius.org

� Maloniai visus kviečiame į Lietuvos
Nepriklausomybės�dienos�šventę,�kuri�vyks
vasario� 9� d.,� sekmadienį,� Švč.� Mergelės
Marijos�Gimimo�parapijoje.�Šventinės�Mišios
–�11�val.�r.,�jose�dalyvaus�uniformuoti�išei-
vijos�šauliai.�Po�šv.�Mišių�bažnyčioje�vyks
koncertas,�šventės�tęsinys�– parapijos�salėje.

�  Roko opera ,,Priesaika” bus rodoma va-
sario�22�d.,�šeštadienį,�7�val.�v.�Lemont�High
School�Performing�Arts�Center,�800�Porter�St.

Lemont,�IL�60439,�o�vasario�23�d.,�sekmadie-
nį,�1:30�val.�p.�p.�–�Šv.�Kazimiero�parapijos�sa-
lėje,�2718�St.�George�Str.,� �Los�Angeles,�CA
90027.

�  Balandžio 26 d. Pasaulio lietuvių cent-
re� Lemonte� bus� iškilmingai� švenčiamas
Pal.�J.�Matulaičio�misijos�30-ies�metų�jubi-
liejus.��Iškilmingas��šv.�Mišias�aukos��J.�E.�kar-
dinolas�Sigitas�Tamkevičius. 

Remkime Draugo fondą
Nuo 1992 metų Draugo fondas padeda išlaikyti mūsų lietuvišką,
katalikišką „Draugo” laikraštį. Prisiminkite Draugo fondą savo
testamente. Keletas stambesnių palikimų užtikrins „Draugo”
laikraščio gyvavimą daugelį metų! 

www.draugofondas.org

www.draugofondas.org

Namams pirkti paskolos 
duodamos mažais mėnesiniais 

įmokėjimais ir prieinamais nuošimčiais.
Kreipkitės į 

Mutual Federal Bank, 
2212�West�Cermak�Road.�

Tel. (773) 847-7747

Advokatas
VYTENIS LIETUVNINKAS

4536 W. 63 Street
Chicago, IL 60629

(Skersai gatvę nuo „Draugo”)

Tel. 773-284-0100
info@midwaylegal.com

PAS MUS
IR

APLINK MUS

2020 m. sausio 9 d. Berisso mieste viešėjo
Lietuvos televizijos ,,Labas rytas, Lietu-
va” laidos vedėjas Ignas Krupavičius, kuris
susipažino su čia gyvenančiais lietuviais.

Susitikime su I. Krupavičiumi ir lai-
dos komanda dalyvavo Lietuvių Ben-
druomenės nariai ir lietuvių tautinių šo-
kių ansamblis ,,Nemunas”, kurio nariai
susirinko į būsimo koncerto, vyksiančio
Necochea mieste, repeticiją. Tarp svečių
iš Lietuvos buvo ir Vilniaus tango teatro
atstovai Rūta Krivickaitė ir Sigitas Repšys.

Prieš tai Lietuvos delegacija aplankė
lietuvių draugiją ,,Mindaugas”, ,,Rūpin-
tojėlio” paminklą.

Argentinoje ,,Labas rytas, Lietuva”
laidos komanda taip pat aplankė draugi-
ją ,,Susivienijimas Lietuvių Argentinoje” Lanus mieste, Aušros vartų parapi-
ją Avellanedoje ir Cordobos lietuvius.

Draugijos ,,Nemunas” inf. 

Lietuvos televizijos laida ,,Labas rytas, Lietuva” 

Argentinoje

Draugijos�,,Nemunas”�nuotraukos

Ignas Krupavičius
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